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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 30. dubna 2024 

UKPF/243266/2024 

Zápis z 5. zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty UK 

konaného dne 30. dubna 2024 od 14:00 hod. 

Přítomni:  Brída, Čech, Hurychová, Chmela, Sedláček 

Omluveni:  Linzer, Malý, Milichovský, Nedzbala, Říha, Sobotka, Tomášek, Wenkeová 

Hosté: Bednáriková, Boháč, Dimelisová, Fialová, Gerloch, Hájek, Hrubešová, Hříbalová, 

Kovářová, Potěšil, Schmidtová, Sojka, Šrejberová, Voňavková 

Předseda ekonomické komise kol. dr. Sedláček přivítal všechny přítomné, potvrdil usnášeníschopnost 

komise a představil program zasedání. 

Program: 

1. Úvod 

2. Zpráva o hospodaření PF UK za rok 2023 

3. Stipendijní fond PF UK na rok 2024 

4. Jednotné mzdové tarify na UK 

5. Různé 

1. Úvod 

Kol. dr. Sedláček v úvodu představil jednotlivé body programu a vyzval k případnému doplnění 

programu. Žádné připomínky nebyly vzneseny.   

2. Zpráva o hospodaření PF UK za rok 2023 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a poděkoval Bc. Hájkovi a Ing. Schmidtové za zpracování zprávy o 

hospodaření a dalších podkladů. Informoval, že materiál byl již projednán a schválen kolegiem děkana. 

Materiál označil za přehledný a upozornil, že letos bylo hospodařeno se ztrátou. Následně předal slovo 

Bc. Hájkovi, který informoval, že náklady za rok 2023 byly ve výši 364 583 tis. Kč a výnosy ve výši 

364 426 tis. Kč. Výsledek hospodaření za 2023 dle výkazu zisku a ztrát činí ztrátu ve výši 157 tis. Kč. 

Vykázaná ztráta může být hrazena ziskem v následujících letech nebo z rezervního fondu. Prozatím se 

čeká na konečný výsledek hospodaření univerzity. Dále informoval, že do fondu provozních prostředků 

bylo převedeno 12 358 tis. Kč, včetně schváleného přídělu ze zisku z roku 2022 ve výši 2 539 tis. Kč. 

Následně stručně okomentoval některé náklady za rok 2023. Mzdové náklady označil za velmi dobře 
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naplánované v souvislosti s navýšením mzdových tarifů v květnu 2023. Prof. Boháč v rámci diskuse 

poukázal na výrazné šetření u některých položek na základě porovnání skutečných nákladů oproti 

plánovaným nákladům. Kol. dr. Sedláček se dotazoval na důvod výrazného ušetření u nákladů na 

energie. Paní Fialová informovala, že až letos byla nová kotelna správně nastavena, proto byl 

v minulosti stanoven vyšší odhad nákladů na energie. Zmínila také výrazné zlevnění plynu, ale výrazné 

zdražení elektřiny na tento rok. Kol. dr. Hurychová se dotazovala do jaké výše byly pokryty náklady 

na noc fakulty. Prof. Boháč informoval, že akce byla téměř celá hrazena z poskytnutých darů. Kol. dr. 

Hurychová se dále dotazovala na vývoj nově zavedených finančních prostředků na reprezentaci pro 

jednotlivé katedry. Prof. Boháč informoval, že s ohledem na zvýšené požadavky na občerstvení na 

konference a obdobné akce, není jisté, zda budou prostředky poskytnuty ve stejné výši jako loni, 

nicméně bude snaha určitou výši finančních prostředků na reprezentaci pro katedry zachovat. 

Kol. dr. Hurychová se také dotazovala na avizované omezování množství malých tiskáren na fakultě, 

protože dle výsledku hospodaření byly nakoupeny další nové malé tiskárny. Prof. Boháč uvedl, že 

osobně malé tiskárny považuje za nehospodárné, ale respektuje dohodnutý kompromis, že z důvodu 

většího komfortu pro pracovníky je možné mít v každé kanceláři malou tiskárnu. Do budoucna se však 

nebrání tomu, aby byly na fakultě pouze velké tiskárny na chodbách. Kol. Bc. Čech uvedl, že malé 

tiskárny považuje též za nehospodárné, zvlášť pokud se v dnešní době mohou psát testy na počítači 

v aplikaci Moodle. Prof. Boháč dále informoval o velkém množství ledniček na fakultě, které jsou téměř 

v každé kanceláři. Do budoucna by doporučoval z ekonomických důvodů počet ledniček zredukovat, tj. 

nahradit velké množství malých ledniček, menším počtem objemnějších ledniček, což by mělo vést k 

energetickým úsporám. Kol. dr. Sedláček požádal provozní oddělení PF UK (paní Fialovou) o obstarání 

konkrétní evidence ledniček na fakultě do příštího zasedání ekonomické komise. Dále se kol. Chmela 

dotazoval na vývoj nákladů na plyn v souvislosti s postupným poklesem ceny plynu na burze. Paní 

Fialová informovala, že z důvodu poklesu ceny za plyn by měly být náklady na plyn v roce 2024 

výrazně nižší. V minulých letech se pokles ceny neprojevoval tolik, protože během pandemie 

v minulých letech byla budova poloprázdná a tolik se netopilo. Zároveň nebyla hotová nová kotelna, 

která má výrazný efekt na náklady za topení. Fakultě byly též poskytnuty účelově vázané finanční 

prostředky na případné zvýšení nákladů za energie. V rámci diskuse ohledně nákladů bylo také 

odůvodněno výrazné vyšší čerpání finanční prostředků oproti plánovanému čerpání u některých položek 

v rozpočtu.  

Usnesení č. 5/1: 

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK schválit zprávu o hospodaření PF UK za 

rok 2023.“ 

(5 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

3. Stipendijní fond PF UK na rok 2024 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který stručně představil budoucí 

plánovaný vývoj stipendijního fondu. Do budoucna by se měla podporovat méně prospěchová stipendia 

a více podporovat interní grantové soutěže, výjezdy studentů do zahraničí, Moot Courty a výjezdní 

semináře. Z důvodu písemných státních závěrečných zkoušek a očekávané zvýšení studijní úspěšnosti 

do budoucna příjmy stipendijního fondu poklesnou. Kol. Brída se dotazoval, zda budou finančně 

podpořeni všichni studenti, kteří se rozhodnou pro výjezd do zahraničí. Prof. Boháč informoval, že 

letos budou podpořeni všichni studenti, kteří byli úspěšní v přijímacím řízení. Kol. Bc. Čech uvedl, že 

počet studentů vyjíždějících do zahraničí není příliš vysoký, protože se jedná o nižší stovky studentů. 

PF UK se také vytýká nedostatek internacionalizace; to souvisí s výší poskytnutých financí od univerzity 
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na výjezdy studentů do zahraničí. Prof. Boháč informoval že dříve do zahraničí vyjíždělo zhruba 100 

studujících a v současnosti se tak jedná o výrazný nárůst (cca 240 studujících). Dále také uvedl, že 

v porovnání s ostatními fakultami vyjíždí do zahraničí velké procento studujících PF UK. Kol. Chmela 

se dále dotazoval na konkrétní snížení finančních prostředků pro prospěchová stipendia. Prof. Boháč 

informoval, že by se celková výše finančních prostředků měla snížit zhruba o jednu třetinu na 3 000 tis. 

Kč. Očekává se, že v následujících letech budou příjmy stipendijního fondu klesat z důvodu očekávané 

zlepšení studijní úspěšnosti. Konkrétní minimální a maximální výši prospěchového stipendia stanovuje 

stipendijní řád univerzity. Možnost výrazně snížit prospěchová stipendia je proto značně omezena. Kol. 

Bc. Čech označil zmíněné snížení prospěchových stipendií za výrazné vzhledem k počtu dostupných 

finančních prostředků. Následně se dotazoval na zavedení studentského stipendia pro členy 

akademického senátu. Poukázal na časovou náročnost pozice studenta v akademickém senátu a zmínil 

zavedené finanční ohodnocení pro členy univerzitního senátu UK. Prof. Boháč uvedl, že tento podnět 

by měl směřovat přímo na akademický senát, který by o případném stipendiu měl rozhodnout. 

Rozhodnutí by bylo možné přijmout pro budoucí členy akademického senátu, aby nebylo zasahováno 

do současných mandátů. 

4. Jednotné mzdové tarify na UK 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a představil předložený návrh paní rektorky na změnu vnitřního 

předpisu UK, který počítá s navýšením mzdových tarifů, aby se v rámci celé univerzity mzdové tarify 

sjednotili. Záměrem je, aby zaměstnanci UK byli na stejných pozicích stejně odměňovány. Tento 

materiál byl rozeslán členům ekonomické komise k vyjádření. Následně předal slovo prof. Boháčovi, 

který uvedl, že se domnívá, že případné pozměňovací návrhy, ve vztahu k výši tarifů, nemají šanci na 

přijetí. Je to z toho důvodu, že současný návrh považuje za velmi těžko vyjednaný kompromis, neboť 

některé fakulty chtějí tarify vyšší a některé nižší. Osobně návrh podporuje a poprosil o jeho podporu, i 

když samozřejmě by tarify mohly být vyšší, pokud by fakultě byly poskytnuty odpovídající peněžní 

prostředky. Informoval také o stále probíhající snaze efektivně snižovat úvazky na fakultě a dalších 

úsporných opatření ohledně mzdových prostředků. Zároveň je přesvědčen, že by navrhované navýšení 

mzdových tarifů měla fakulta rozpočtově ustát. Z MŠMT, resp. rektorátu by také měla být poskytnuta 

jednorázová částka cca 8 milionů Kč na sjednocení mzdových tarifů. Kol. dr. Sedláček uvedl, že by 

osobně preferoval nižší mzdové tarify a vyšší osobní ohodnocení. Dále se dotazoval, zda bude možné 

zachovat současnou výši osobního ohodnocení pracovníků. Prof. Boháč informoval, že většině 

pracovníkům by mělo být osobní ohodnocení zachováno, pouze u některých konkrétních případů dojde 

ke snížení. Snížení osobního ohodnocení se bude týkat především pracovníků, kteří vykonávali 

historicky určitou pozici, za kterou se navyšovalo osobní ohodnocení a tuto pozici již nevykonávají. 

Bc. Čech považuje za nesmysl zavádění jednotlivých mzdových tarifů bez současné změny v principech 

financování univerzity. Materiálně proto návrh nepřinese žádné změny v odměňování. Prof. Boháč 

v rámci diskuse poukázal na velké rozdíly plných úvazků akademiků napříč fakultami, které se oproti 

mzdovým tarifům neplánuje sjednocovat. Kol. dr. Hurychová označila návrh za nesystémový a 

nemotivační, zároveň považuje za zvláštní nejvyšší navyšování mzdového tarifu u profesorů, a ne u 

odborných asistentů nebo docentů z hlediska množství práce. Prof. Boháč uvedl, že toto jako problém 

nevnímá, neboť podle kariérního řádu je zřejmé, že množství práce uvedených kategorií se zásadním 

způsobem neliší. 

5. Různé 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a otevřel rozpravu, ve které kol. dr. Hurychová v souvislosti se 

zavedením písemné státní závěrečné zkoušky uvedla, že počítačové místnosti, ve kterých se zkoušky 
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vykonávají nejsou na konání státní závěrečné zkoušky přizpůsobeny. Požádala o změnu struktury 

místnosti nebo pořízení zástěn mezi počítače, aby se zamezilo opisování. První zkušenosti s písemnou 

státní závěrečnou zkouškou již naznačují možné opisování a nejedná se tak o objektivní zkoušku. 

 

Kol. dr. Sedláček závěrem informoval o příštím zasedání ekonomické komise, které je naplánováno na 

11. června 2024 od 14 hod. Následně poděkoval všem přítomným za účast a zasedání ukončil. 

 

 

Zapsal: Míka  

Schválil: Sedláček  
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